

**SULIT**

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA,  
PARLIMEN KETIGA BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN WONG LING BIU  
[SARIKEI – DAP]**

**TARIKH : 30 MAC 2017 (KHAMIS)**

**SOALAN NO. 35**

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan berapakah kos untuk menyediakan Sukan SEA 2017 di Malaysia. Apakah pendapatan dan faedah-faedah yang akan dapat dinikmati oleh negara kita. Apakah jenis sukan akan diadakan di Sarawak.

**SULIT**

**JAWAPAN**

Yang di-Pertua,

1. Seperti yang telah diumumkan oleh Yang Amat Berhormat Perdana Menteri dalam pembentangan Bajet 2017, sejumlah RM 550 juta telah diperuntukan oleh pihak kerajaan bagi tujuan pengelolaan temasya Kuala Lumpur 2017. Dari jumlah tersebut, sebanyak RM 50 juta diperuntukan untuk persediaan atlet di bawah program 'Kita Juara'.
2. Kementerian Belia dan Sukan (KBS) sedang berusaha untuk mendapatkan sebanyak mana penajaan sama ada dalam bentuk tunai, barangan ataupun perkhidmatan. Sekretariat Kuala Lumpur 2017 (MASOC) yang diketuai oleh Yang Berbahagia Dato' Seri Zolkples Embong (mantan Ketua Pengarah, Majlis Sukan Negara) sedang melaksanakan tanggungjawab ini dan sasaran penajaan adalah sebanyak RM 80 juta di mana RM 30 juta dalam bentuk tunai dan RM 50 juta pula bagi barangan / perkhidmatan.
3. Dalam aspek ekonomi dan pelancongan, pengelolaan temasya ini diharap dapat menarik lebih ramai pelancong dari negara-negara ASEAN untuk turut sama memeriahkan temasya dan juga dapat meningkatkan ekonomi dan hasil pendapatan negara. Melalui kajian yang telah dibuat mendapati daripada jumlah dana yang telah diperuntukan bagi pengelolaan temasya Kuala Lumpur 2017 ianya

## **SULIT**

mampu untuk menjana pendapatan ekonomi negara sehingga RM 954 juta dengan pulangan cukai sebanyak RM16.4 juta.

4. Semua venue pertandingan adalah di sekitar Lembah Klang yang melibatkan 38 jenis sukan melibatkan 405 acara kecuali sukan pelayaran yang akan dipertandingkan di Langkawi dan acara kuda lasak yang akan dipertandingkan di Lembah Bidong, Setiu, Terengganu. Tiada sukan dan acara yang melibatkan venue di negeri Sarawak.

Sekian, terima kasih.